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Prebachelor
programma voor

 vluchtelingen bij 
Zuyd Hogeschool

IN GESPREK MET DE COÖRDINATOREN EN HBO HELD MEGGIE i



» INTERVIEW

i
In 2017 startte Zuyd Hogeschool het prebachelorprogramma voor 
vluchtelingen om statushouders voor te bereiden op een vervolg-
studie in het hoger onderwijs in Nederland. Wij spraken met de 
twee coördinatoren van het prebachelorprogramma, Hilde van 
Schaeren van de faculteit Social Work en Mark van Leersum van  
de Nieuwste Pabo.

‘In 2016 is Zuyd Hogeschool begonnen met een 
verkenning van wat wij kunnen betekenen voor 
de grote groep vluchtelingstudenten die in hun 
land van herkomst een opleiding op hoog niveau 
volgden of zouden gaan volgen, maar die om welke 
reden dan ook naar Nederland zijn gekomen. 
Op dat moment was er in Syrië veel gaande. Dan 
zie je dat er veel vraag is naar huisvesting van 
statushouders. Die groep had ook behoefte aan 
educatie, waarbij we merkten dat we in de regio 
nog niet in die behoefte konden voorzien.

Vanaf 2017 hebben we daarvoor de prebachelor 
voor vluchtelingen georganiseerd, waarin stu
denten in één jaar worden voorbereid om in te 
stromen in het hoger onderwijs. Bij voorkeur hbo, 
maar niet uitsluitend bij Zuyd Hogeschool. Het 
zou mooi zijn als ze bij ons blijven, maar het gaat 
ons er primair om dat we mensen helpen om een 
opleiding te kunnen volgen die goed bij hen past. 

In het jaar dat de vluchtelingstudenten de pre
bachelor volgen, helpen we hen om het juiste 
taalniveau (NT2 – B2) te bereiken om te kunnen 
en mogen starten in het hoger onderwijs. Daar
naast helpen we hen op weg met wiskunde en 
Engels, en besteden we veel aandacht aan de  
studievaardigheden en studiekeuze. Daarna 
halen de meesten hun staatsexamendiploma op 
alle vier de vaardigheden op niveau B2 en hebben 
ze een goed idee van welke studie ze willen gaan 
volgen. Dan kunnen ze het jaar erop starten met 
een hboopleiding. We bieden deze prebachelor 
inmiddels vijf jaar aan, dus de eersten zijn inmiddels 
afgestudeerd in het hoger onderwijs.

Zo’n 80% van de deelnemers 
stroomt door naar een 

vervolgopleiding. Daarmee 
hebben we echt een succes

formule in handen.

““
Elk jaar hebben we zo’n vijftien tot twintig 
studenten die deelnemen aan de prebachelor. 
Ondertussen zijn er dan ook al meer dan honderd 
vluchtelingen die dit programma succesvol hebben 
afgerond. Natuurlijk valt er ook soms iemand 
uit, aangezien het jongvolwassenen zijn. Toch 
stroomt zo’n 80% van de deelnemers door naar 
een vervolgopleiding. Daarmee hebben we echt 
een succesformule in handen. 



Daarnaast willen we ook graag het potentieel van deze 
mensen benutten. Er is een grote vraag naar hoog
opgeleide en gemotiveerde arbeidskrachten. Wij willen 
die match gaan maken door deze statushouders voor 
te bereiden op een mooie opleiding. Het zou zonde zijn 
als deze getalenteerde mensen niet de volgende stap 
kunnen zetten.

Daarbij nemen studenten als Meggie van Schaik de taak 
van buddy op zich, waarmee ze onmisbaar zijn voor 
deze prebachelor. Dat zijn studenten Social Work die 
allemaal fantastisch werk leveren. Wat zij tijdens hun 
eigen opleiding leren, brengen ze meteen in de praktijk 
bij het helpen van de deelnemers van de prebachelor. 
Daardoor krijgen deze deelnemers indien nodig extra 
hulp die zij nodig hebben om een volgende stap op 
onderwijsvlak te kunnen maken.

De meerwaarde van deze buddy’s zit hem er ook in dat 
de afstand tussen deze studenten en de deelnemers 
van de prebachelor veel kleiner is dan de afstand met 
ons als coördinatoren of met de docenten. Wij zijn 
vertegenwoordigers van de opleiding. Dat creëert toch 
meer hiërarchisch onderscheid. Terwijl je met een 
leeftijdsgenoot die dezelfde belevingswereld heeft, 

bepaalde punten waar je tegenaan loopt, kan bespre
ken. De buddy’s bouwen echt een relatie op met de 
vluchtelingstudenten. Vaak overstijgt dat een gewone 
werkverhouding op school. Er wordt ook contact 
opgenomen in het weekend of wanneer iemand zich 
niet goed voelt. Ze hebben niet alleen contact wanneer 
er iets mis is, maar juist ook om leuke dingen samen te 
doen, zoals samen koken of samen voetballen.

Zuyd Hogeschool pakt daarmee zijn maatschappelijke 
verantwoordelijkheid. Maar we zijn vooral enorm trots op 
onze Social Workstudenten en prebachelorstudenten!’
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Bij Zuyd Hogeschool weten ze het zeker: Social Work-studente Meggie 
van Schaik is een echte held. Een Hbo Held wel te verstaan. Daarom is 
zij door Zuyd voorgedragen voor de verkiezing Hbo Held 2022 van de 
Vereniging Hogescholen. Wij gingen met Meggie in gesprek over haar 
opleiding en haar werkzaamheden als buddy voor de prebachelor 
voor vluchtelingen.

Hbo Held Meggie, 
buddy bij de  
prebachelor voor  
vluchtelingen

Welke opleiding volg je? 
Ik ben tweedejaars Social Workstudent bij Zuyd  
Hogeschool in Sittard. Een deel heb ik online gevolgd 
en een deel fysiek. Ik geef er de voorkeur aan om fysiek 
les te volgen. Bij online lessen is het op zich ook fijn 
om rustig aan de dag te beginnen voor je de les gaat 
volgen, maar dan mis je het sociale contact. Zo hebben 
we vanwege corona in het eerste jaar bijvoorbeeld ook 
niet de introweek gehad. Dat miste ik heel erg. Gelukkig 
hadden we wel goed contact met de studenten uit de 
klas door verschillende projecten en het werken in 
subgroepjes. Daardoor konden we met elkaar sparren 
en had je alsnog nauw contact en een goede band.

Nu komen de sociale contactmomenten steeds meer 
terug. Ik zit ook bij een activiteitencommissie die erop 
gericht is om onderlinge sociale contacten op te bouwen. 
Binnenkort gaan we barbecueën met alle tweedejaars
studenten, en we gaan een keer met z’n allen de stad in.

Wat waren de belangrijkste redenen voor jou  
om de opleiding Social Work te gaan volgen? 
Voor deze opleiding heb ik de mboopleiding Onderwijs
assistente gedaan. Daar heb ik in m’n eerste jaar stage 
gelopen op een taalschool bij het azc in Echt. Daar vond 
ik het niet alleen leuk om met de kinderen te werken, 
maar ook met de broers, zussen en ouders van deze 
kinderen. Om ook daarmee activiteiten te organiseren, 
en bijvoorbeeld naar hun verhaal te luisteren. Sinds
dien wil ik heel graag met deze doelgroep werken. De 
opleiding Social Work paste daar het beste bij.

Wat vind je tot nu toe van jouw opleiding? 
Heel leuk! Het past echt goed bij me. Zo vind ik de 
opbouw van de studie heel fijn, zoals het werken in 
subgroepjes of de projecten waarbij je ook echt de wijk 
in gaat en met mensen praat in plaats van alleen maar 
achter de laptop te zitten. Het praktijkgedeelte vind ik 
vooral erg leuk.

We hebben ook veel contact met docenten, mensen die 
we tijdens de stages ontmoeten en de coördinatoren 
van het prebachelorprogramma. Ik vind het ook heel 
fijn dat je dan meteen een netwerk opbouwt. Ik denk dat 
dat ook belangrijk is voor later binnen dit werkveld.
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Zuyd Hogeschool is met een prebachelor
programma voor vluchtelingen begonnen,  
waar jij stage loopt als buddy. Wat zijn jouw  
ervaringen tot nu toe?
In het begin had ik twee buddy’s, deelnemers van het 
prebachelorprogramma. Ik hielp hen met het opstarten 
van het schooljaar. Dan ging ik bijvoorbeeld mee naar  
Sittard om de stad te verkennen of naar de bibliotheek 
om samen te kijken hoe dat werkt en welke boeken ze het 
beste kunnen lezen om hun Nederlands te verbeteren.

Daarnaast komt er ook organisatorisch en administra
tief werk bij kijken. We hadden bijvoorbeeld een dag 
naar Den Haag en een debat georganiseerd. Maar dat 
is helaas niet doorgegaan door corona. Nu gaan we 
richting de afsluiting van het jaar en doen we vooral 
leuke dingen, zoals samen ’s avonds eten tijdens de 
Ramadan of voor het Suikerfeest een feest organiseren 
met z’n allen.

Ik vind dit heel leuk om te doen, maar je hoort natuur
lijk ook hun verhalen over hun familie, de situatie in 
hun eigen land of over de reis naar Nederland. Dat 
neem je soms wel mee naar huis en dat kan lastig zijn. 
Dan is het fijn om daar met de andere stagiairs en de 
coördinatoren over te kunnen praten. We doen dit echt 
samen en ondersteunen elkaar wanneer nodig.

Besteed je hier buiten schooltijd ook veel tijd aan?
Ja, in het begin misschien zelfs iets te veel. Dan was ik 
bijna dag en nacht met mijn buddy’s aan het praten 
en appen en dingen voor hen aan het regelen. Zo heb 
ik bijvoorbeeld bibliotheekpasjes voor hen geregeld, 
hen geholpen bij het inschrijven voor een opleiding en 
contact gehad met de gemeente omdat een van de 
buddy’s daar ging solliciteren.

Uiteindelijk werd dat wel heel druk in combinatie met 
m’n privéleven, school, stage en bijbaantje. Toen heb 
ik met m’n buddy’s besproken dat ze me altijd kunnen 
bereiken, maar dat het alleen kan op momenten dat ik 
daar tijd voor heb. Dat begrepen ze ook goed en het is 
helemaal goed gekomen.

Hoe wil jij zelf graag begeleid worden door  
een docent?
Vooral de openheid en duidelijkheid vind ik heel erg 
fijn. Dat ik weet wat ik aan een docent heb en dat ik 
hem of haar ook kan bereiken als er iets is. Ook krijg ik 
hier heel duidelijk het gevoel dat er naar de studenten 
wordt geluisterd.

Wat zijn voor jou de belangrijkste dingen die je 
tot nu toe geleerd hebt tijdens jouw opleiding?
We werken hier heel veel samen. Dat is ook heel 
belangrijk bij Social Work, dus ik vind het fijn dat dat 
gebeurt. Ik ben heel zelfstandig en wil graag mijn eigen 
dingen regelen; dat heb ik door het vele samenwerken 
los kunnen laten.

En het belang van doelen stellen. Het kan vervelend of 
saai zijn, maar het is juist goed om te doen, zodat we 
ook kunnen reflecteren op ons eigen handelen.

Wat zou je graag nog willen leren tijdens  
deze opleiding? 
Om iets vaker dingen te kunnen loslaten en minder 
perfectionistisch te zijn. Ook als ik in een groepje werk, 
wil ik het liefst alles zelf regelen. Dat kan ik gelukkig steeds 
beter loslaten, want ik kreeg veel stress als iets niet op 
tijd af kwam of als taken niet werden uitgevoerd. Dat is 
voor mij het grootste leerpunt voor de komende twee jaar. 

Hoe zie jij jouw toekomst na je studie?
Het liefst zou ik dan eerst een half jaar naar Azië of 
ZuidAmerika gaan om te backpacken. En daarna als 
begeleidster met minderjarige vluchtelingen gaan werken. 
Of met asielzoekers werken bij het COA.  //
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